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PROTOKÓŁ Nr III/10 
 

Trzeciej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 
 odbytej w dniu 17 grudnia 2010 roku  

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach 
przy ul. Konopnickiej 4 

 
 

Początek obrad rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 13.00. 
 
 

Pan Zbigniew Paweł Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej serdecznie 
przywitał wszystkich radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości na III sesji Rady Miejskiej  
w Jezioranach. 

Następnie Pan Zbigniew Paweł Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej  
na sekretarza obrad powołał  Radnego Krzysztofa Grabowskiego. 
 

Po czym Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył III 
sesję Rady Miejskiej w Jezioranach oraz oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie  
w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  
15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – lista 
obecności radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu, natomiast lista zaproszonych 
gości stanowi załącznik nr 8. 

 
Pan Przewodniczący  przedstawił porządek obrad III sesji: 
 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

w 2011 roku, 
2) zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji na podatek  

od nieruchomości, wzoru deklaracji i informacji na podatek rolny, wzoru deklaracji  
i informacji na podatek leśny, 

3) przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Jeziorany, 

4) zmieniająca Uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XXXVII/428/2010  
z dnia 12 listopada 2010 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010, 

5) zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 
 

5. Przyjęcie protokołu XXXVII i I sesji. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
7. Wolne wnioski i zapytania. 
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Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi bądź propozycje do przedstawionego 
porządku obrad? 
 
Uwag nie było. 
 
Następnie Pan Przewodniczący zawnioskował o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Jeziorany oraz o wprowadzenie do porządku obrad uchwały 
 w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej oraz zasad jej poboru. 
 
Kolejna propozycja zgłoszona przez Pana Przewodniczącego do porządku obrad polegała na 
wykreśleniu z punktu  5 zapisu o przyjęciu protokołu I sesji. Punkt 5 po zmianie brzmiałby - 
przyjęcie protokołu XXXVII. 
 
Pan Przewodniczący  zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 
 
Radny Leszek Boczkowski: „mam uwagę ogólną. Zgodnie ze Statutem Gminy Jeziorany 
radni powinni dostać materiały sesyjne na pięć dni przed sesją. Wiem, że podpisywanie 
zaproszeń na sesję odbyło się 13 grudnia 2010 roku. Wiedziałem, że sesja będzie 17 grudnia 
2010 roku już w piątek, więc spytałem, kiedy dostaniemy materiały sesyjne. Nie odnoszę się 
do tych zmian zgłoszonych do porządku obrad, tylko do terminu dostarczenia materiałów. 
Nigdy nie podpisałem zaproszenia na sesję, gdy nie miałem materiałów i nigdy na okres 
krótszy niż pięć dni nie zostały one przekazane radnym. Dlatego bardzo proszę Pana 
Przewodniczącego aby zwrócił uwagę pracownikom, którzy merytorycznie przygotowują 
materiały na sesję, żeby dali Panu szanse przedłożenia tych materiałów w terminie pięciu dni 
przed sesją.” 
 
Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej: „chciałbym Pana poinformować, 
iż to, że podpisałem zaproszenia na sesję w poniedziałek 13 grudnia, to była moja inicjatywa, 
ponieważ ja w przeciwieństwie do Pana szanuje pracę ludzi w Urzędzie Miejskim, nie każę 
jeździć na podpisanie porządku do Olsztyna. Uważam, że cztery dni przy takim porządku 
obrad w zupełności wystarczą dla radnych do zapoznania się z materiałami. Dlatego też 
podjąłem taką decyzję, jest to ludzka decyzja.” 
 
Radny Leszek Boczkowski: „musze się odnieść do tego co Pan powiedział, że nie szanuje 
pracy urzędników. Jest Pan w błędzie, ponieważ to od pracowników zależy czy te materiały 
będą na czas czy nie. Jeżeli dochodzi do tego, że w ostatniej chwili nie ma materiałów 
sesyjnych, które radni mieli otrzymać, to ja nie mogę nie zgodnie ze Statutem podpisać 
porządku sesji. Chciałem, aby radni zawsze otrzymywali materiały na pięć dni przez sesją. 
Jeżeli materiały nie są przygotowane na ten czas, to przesuwaliśmy termin sesji o jeden dzień 
lub dwa dni. Gdy była trudna sytuacja i trzeba było zwołać sesję jakiegoś konkretnego dnia, 
niestety pracownik musiał przyjechać do starostwa do Olsztyna, żebym mógł podpisać 
porządek, gdyż do godziny 14 tegoż dnia jeszcze nie było wszystkich materiałów. Czuje się 
urażony Pana stwierdzeniem, że nie szanuje pracy pracowników urzędu.” 
 
Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej: „ja czuję się urażony, że Pan 
Boczkowski ze względów proceduralnych stara się na samym początku naszej kadencji 
wprowadzać taką a nie inną atmosferę na sesji. Uważam, że cztery dni przy tak krótkim 
porządku obrad wystarczyły do tego, ażeby radni mogli zapoznać się z materiałami.” 
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Radny Stanisław Kawecki powiedział, że nie było szansy, aby w piątek 10 grudnia 2010 roku 
dostarczyć  materiały sesyjne radnym spoza Jezioran. Większa część dróg była nieprzejezdna 
na terenie gminy. W poniedziałek 13 grudnia pogoda się poprawiła, dopiero wtedy drogi 
zostały odśnieżone i były przejezdne. W momencie wprowadzania zmian w statucie 
proponowałem zapis taki jak jest w gminach ościennych, że sesję zwołuje się z odpowiednimi 
terminami. Poświęcone programom gospodarczym, uchwalaniu budżetu materiały dostaniemy 
w terminie wcześniejszym, a przy zwykłych sesjach w terminie pięciu dni, natomiast  
w sprawach pilnych trzy dni przed sesją.  
 
Radny Leszek Boczkowski: „z tego co mi wiadomo materiały były przygotowane dopiero  
w poniedziałek, więc pracownik nie mógłby dotrzeć do radnych w piątek, bo nie miałby  
z czym. Ja tylko w woli prośby do Pana Przewodniczącego, aby pilnował tego, żebyśmy 
mogli dostawać materiały na pięć dni przed sesją. Tylko tyle, nic więcej. Państwo macie 
prawo dokonać zmian w porządku obrad, czego dowodem jest dzisiejsza sesja. Nie mam o to 
pretensji, bo Rada może większością głosów zmienić ten porządek. Jeżeli nie dostajemy 
materiałów na pięć dni przed sesją, to nie chodzi o to, że ja nie zdążyłem, bo zdążyłem to 
zrobić w jeden dzień, a nawet krócej. Tylko, że do niektórych uchwał nie ma załączników  
w zaproszeniu, więc jak mogłem się odnieść do tego. Dlatego moja prośba do Pana 
Przewodniczącego, aby pilnować tego, żeby kompletne materiały były do nas przekazywane. 
Jeżeli jest taka potrzeba wprowadzenia do porządku obrad uchwały, to Rada ma takie 
uprawnienie. Wprowadza zmiany do porządku obrad i to mamy zapisane w statucie. Jest to 
zgodne z naszą intencją, z naszym statutem, który sami sobie uchwaliliśmy.” 
 
Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej: „wszystkie załączniki  
i wszystkie nowe uchwały były dostarczone na komisjach, na których to komisjach byłem  
i wszyscy radni, którzy będący komisjach te załączniki i nowe uchwały mieli i mogli się  
z nimi zapoznać.” 
Następnie zakończył dyskusję. 
 
Po czym przystąpiono do przegłosowania zaproponowanych zmian do porządku obrad sesji.  
 
Rada jednogłośnie przyjęła zmiany do porządku obrad.  
 
Następnie Pan Przewodniczący  odczytał porządek obrad po wprowadzonych zmianach. 
 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) określenia dziennych stawek opłaty targowej oraz zasad jej poboru, 
2) zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

w 2011 roku, 
3) zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji na podatek  

od nieruchomości, wzoru deklaracji i informacji na podatek rolny, wzoru deklaracji  
i informacji na podatek leśny, 

4) zmieniająca Uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XXXVII/428/2010  
z dnia 12 listopada 2010 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010, 

5) zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 
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5. Przyjęcie protokołu XXXVII sesji. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
7. Wolne wnioski i zapytania. 

 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie przyjęła porządek obrad (obecnych 15  radnych). 
 

Ad. 2. Interpelacje i wnioski radnych. 

Radny Stanisław Kawecki podziękował dla Pana Burmistrza – Macieja Leszczyńskiego  
za odśnieżanie dróg. Dodał, iż jest to bardzo ważne dla wszystkich mieszkańców, aby mogli 
dotrzeć do pracy czy do sklepu.  
 
Radna Ewa Maculewicz skierowała pytanie do Pana Wacława Dąbrowskiego – 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Olsztyńskiego, czy jest możliwość postawienia  
na drodze powiatowej Jeziorany – Derc siatek w czterech miejscach, w których najbardziej 
zawiewa drogę.  
 
Pan Wacław Dąbrowski – Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Olsztyńskiego 
odpowiedział, że zgłosi wniosek, ponieważ postawienie siatek jest jak najbardziej zasadne. 
 
Radny Stanisław Kawecki stwierdził, że droga z Jezioran do Derca jest zwiana, natomiast z 
Derca w stronę Olsztyna jest już lepiej odśnieżona. Podobna sytuacja występuje na drodze z 
Jezioran do Franknowa, natomiast gdy się zaczyna rejon Bartoszyce droga jest dobrze 
odśnieżona, pewnie nasz operator lokalny trochę szwankuje. 
 
Pan Wacław Dąbrowski – Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Olsztyńskiego powiedział, 
że każda droga ma swoja specyfikę. Utrzymać drogę do Krokowa, Potryt czy do Franknowa 
jest trudniej niż inne drogi. Wiele czynników składa się na jakość odśnieżania tych dróg. 
Zarówno uczciwość operatora odśnieżającego drogi jak i kontrola tych dróg. Zima tego roku 
jest wyjątkowa. Gmina wykorzystała już wszystkie środki finansowe, które były 
przeznaczone na odśnieżanie dróg w pierwszym przetargu. Teraz należy ogłosić drugi 
przetarg.  
 
Na tym dyskusję zakończono. 
 
Ad. 3. Sprawozdanie z działalności między sesjami. 

Pan Maciej Leszczyński – Burmistrz Jezioran przedstawiała sprawozdanie z działalności 
między sesjami, które stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionego sprawozdania? 
 
Pytań nie było. 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) określenia dziennych stawek opłaty targowej oraz zasad jej poboru, 
 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
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Po czym przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr III/4/10 
w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej oraz zasad jej poboru 

stanowiącą załącznik nr  1 do protokołu 
 

 
2) zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

w 2011 roku, 
 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
Pani Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały. 
Po czym przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr III/5/10 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości w 2011 roku 
stanowiącą załącznik nr  2 do protokołu 

 
 

3) zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji na podatek  
od nieruchomości, wzoru deklaracji i informacji na podatek rolny, wzoru deklaracji  
i informacji na podatek leśny, 

 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
Radny Krzysztof Grabowski – Sekretarz Obrad odczytał projekt uchwały. 
Po czym przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr III/6/10 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji na 
podatek od nieruchomości, wzoru deklaracji i informacji na podatek rolny, wzoru 

deklaracji i informacji na podatek leśny 
stanowiącą załącznik nr  3 do protokołu 

 
 

4) zmieniająca Uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XXXVII/428/2010  
z dnia 12 listopada 2010 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010, 
 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały zmieniająca Uchwałę Rady 
Miejskiej w Jezioranach Nr XXXVII/428/2010 z dnia 12 listopada 2010 r. w sprawie zmian w 
budżecie gminy na rok 2010, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Po czym przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy 14 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr III/7/10 
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zmieniająca Uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XXXVII/428/2010  
z dnia 12 listopada 2010 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010 

stanowiącą załącznik nr  4 do protokołu 
 

5) zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 
 
Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2010 rok, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Po czym przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy 14 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr III/8/10 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok 

stanowiącą załącznik nr  5 do protokołu 
 
Ad. 5. Przyjęcie protokołu XXXVII sesji. 
 
Protokół z XXXVII sesji udostępniony był do wglądu w dniu sesji. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy jednym głosie „wstrzymującym się” przyjęła protokół 
XXXVII sesji Rady Miejskiej w Jezioranach. 
 
Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 
Ad. 7. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Pan Wiesław Żywicki wyraził opinię na temat przetargów na odśnieżnie dróg  
na terenie gminy. Uważa, że gdy ktoś przystępuje do przetargu, to powinien się wywiązywać 
z obowiązków, a nie w razie problemów nie odbiera telefonów.  
Dodał, że odśnieżanie dróg powinno odbywać się mniejszymi odcinkami, wtedy byłyby 
szybciej odśnieżone i nie robiły by się zatory. Jeżeli we wsi jest duży ciągnik z pługiem, to 
mógłby daną wieś odśnieżać po uzgodnieniu z urzędem i za jakieś wynagrodzenie. Wtedy 
drogi odśnieżone byłyby na bieżąco. Dodał, że pługi do odśnieżania są za wąskie. 
 
Pani Janina Dziubińska – Sołtys Sołectwa Studzianka  poinformowała, że przy odśnieżaniu 
drogi Studzianka - Frączki tworzy się duża sterta śniegu przy drodze, która utrudnia przejazd. 
 
Radna Ewa Maculewicz zastanawiała się, czy warto odśnieżać drogę Lekity – Jeziorany. 
Jeżeli są nadzwyczajne zimy, to powinno się zamykać drogi na czas opadów, a odśnieżać w to 
miejsce inne drogi dojazdowe do danej miejscowości. 
 
Pan Benedykt Wrzochalski – Sołtys Sołectwa Lekity poinformował, że na drodze Lekity – 
Krokowo nie mogą minąć się dwa samochody. Został zrobiony korytarzyk śniegu, którego 
teraz niczym się nie rozgarnie. 
 
Pani Kamila Janysz – Sołtys Sołectwa Tłokowo zgłosiła problemy występujące  
na następujących drogach: 
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- Jeziorany - Tłokowo - Franknowo – na zakręcie koło Pana (wyłączenie jawności w zakresie 
danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do 
informacji publicznej) wybija woda i tworzy się lodowisko, również od kapliczki na drodze 
biegnącej przez miejscowość jest bardzo ślisko, 
- Tłokowo - Kramarzewo - w pobliżu posesji Pana (wyłączenie jawności w zakresie danych 
osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do 
informacji publicznej) zawiewa drogę, wnioskuje o zrobienie siatki, 
- Tłokowo-Olszewnik – udrażnianie drogi. 
 
Radna Grażyna Napiórkowska stwierdziła, że pracownik, który wjeżdża  
do miejscowości odśnieżać drogi powinien o tym poinformować sołtysa. Również  
w momencie zakończenia prac powinien przekazać taką informację sołtysowi. 
 

W związku z tym, że porządek obrad III sesji Rady Miejskiej w Jezioranach został 
wyczerpany Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach zakończył obrady III sesji 
dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach. 

 
 
 
        Protokołowała                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
    Anna Gleszczyńska                                                                    Zbigniew Czabrycki 

 


